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INTERPELACJA 

w sprawie niewłaściwego rozpatrywania i załatwienia spraw zgłaszanych przez mieszkańców 
do Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim

Interpelacja moja dotyczy nieprawidłowego moim zdaniem załatwiania, rozpatrywania, spraw, 
próśb, mieszkańców naszego powiatu kierowanych do Starostwa. Ewidentnym tego przykładem jest 
sprawa pan , rolnika mającego pola uprawne w miejscowości , gmina Nowe
Miasto Lubawskie.

Jesienią 2019 r. wykonawca budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego nawiózł bez 
pozwolenia, na przyległą, sąsiadująca działkę ogromne ilości odpadów (ziemia z budowy obwodnicy). 
Szacowana ilość, to kilkaset tysięcy ton, skutkiem czego istniejące tam urządzenia melioracyjne 
(rurociąg) zostały zasypane, a teren został znacznie podniesiony, co w konsekwencji spowodowało, że 
został zalany znaczny obszar, ok. 2-3 ha gruntów Pana

Działki, na które nawiezione zostały te odpady są własnością Skarbu Państwa i dzierżawione 
są przez Spółkę „Ziemar” Posła Zbigniewa Ziejewskiego. Od prawie dwóch lat pan 
interweniuje w różnych instytucjach o pomoc w tej sprawie, domagając się przywrócenia możliwości 
uprawiania swojej ziemi, co wskutek czyjeś winy została mu to uniemożliwione. Ponosi z tego tytułu 
znaczne straty. Zwracał się już kilkukrotnie do Starostwa Powiatowego o pomoc w tej sprawie, 
niestety bez rezultatu. Na ostatnią prośbę złożoną w marcu bieżącego roku, otrzymał odpowiedz mniej 
więcej tej treści: to nie jest w naszych kompetencjach, proszę wystąpić na drogę sadowa itp.

Znamienne jest to, że w odpowiedzi tej nie było żadnego wskazanie prawidłowej i skutecznej 
ścieżki postępowania, wskazania instytucji, czy organu kompetentnego w tego typu sytuacjach. 
Rolnik, jak każdy mieszkaniec ma prawo nie znać obowiązującego prawa, nie wiedzieć, do kogo 
należy się zwrócić. Ma natomiast, moim zdaniem, prawo oczekiwać od Starosty, gospodarza powiatu, 
pomocy w swoich sprawach, chociażby w takim zakresie, aby go odpowiednio pokierować, co ma 
robić dalej. Starostwo ma przecież swój Wydział Ochrony Środowiska, kompetentnych urzędników, 
ma też wreszcie na etacie swojego Radcę Prawnego, który powinien udzielić panu 
merytorycznego wsparcia.

Traktowanie mieszkańców naszego powiatu w sytuacji, kiedy tracą swoje dochody w taki 
sposób, jak pana , nie udzielając mu żadnego wsparcia, uważam za wysoce
nieprawidłowe.



W związku z powyższym proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:

1. Dlaczego przedmiotowa sprawa, tak jak twierdzi Starosta, nie leży w kompetencjach Starostwa 
Powiatowego skoro w ewidentny sposób widać, że zostały złamane, co najmniej przepisy:

• Ustawy z dnia 14 grudnia 2012 roku o odpadach (Dz. U. z 2019 r„ poz 701 ze zm.), a w 
szczególności art. 26, 27, 41. Czy wykonawca obwodnicy miał tytuł prawny do tego terenu, 
by mógł czasowo magazynować tam te odpady?

• Ustawy z dnia 3 lutego 1995 r. o ochronie gruntów rolnych i leśnych (Dz. U. z 2017 r., poz. 
1161) w szczególności art. 3, ust. 1 pkt. 4 i 5 nakazujący ograniczanie zmian naturalnego 
ukształtowania terenu.

• Ustawa z dnia 20 lipca 2017 roku - Prawo wodne (Dz. U. z 2018 r., poz. 2268, Dz. U. z 2019 
r. poz. 125, 534, 1495), które zakazuje zmiany stosunków wodnych i niszczenia urządzeń 
melioracyjnych.

Ponadto, jak możemy przeczytać na stronie internetowej Starostwa Powiatowego, Wydział 
Ochrony Środowiska ma w swoim zakresie załatwiania spraw z zakresu tych trzech ustaw. Co zatem 
było powodem nie załatwienia sprawy?

2. Dlaczego, gdyby nawet uznać, że Starostwo Powiatowe nie jest kompetentne do załatwiania tego
typu spraw, nie przesłano pism Pana zgodnie z właściwością rzeczową do właściwego
organu, instytucji? Dlaczego, w tym przypadku, nie zastosowano artykułu 65 kodeksu Postępowania 
Administracyjnego?. Organ administracji publicznej, jakim niewątpliwie jest Starostwo Powiatowe 
ma obowiązek, według mojej wiedzy, załatwiać sprawy zgodnie z tym Kodeksem.

Z poważaniem


